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Geachte mijnheer de Minister,  
 
Met dit schrijven wensen wij onze bezorgdheid te uiten over de moeilijkheden die rijzen bij de implemen-
tatie van het participatiedecreet, meer bepaald bij de ontwikkeling van de lokale netwerken en het opstel-
len van afsprakennota’s (cfr.  artikel 22 van het participatiedecreet). 
 
Vanuit de 34 gemeenten die zulke afsprakennota onderschreven en hiervoor subsidies zullen ontvangen, 
vernemen we dat noodzakelijke antwoorden op belangrijke vragen achterwege blijven.  
 
Zo is er blijkbaar sprake van de noodzaak aan overname van het Fonds Vrijetijdsparticipatie wanneer er 
een lokale afsprakennota wordt opgesteld. Het verplichtend karakter dat aan deze overname gehecht 
wordt, is echter niet decretaal verankerd. Daarom menen wij dat het niet kan dat dit als eis aan de lokale 
besturen wordt gesteld. Bovendien confronteert zo’n overname lokale besturen met zowel beleidsvragen 
als praktische vragen. Zo zijn er vragen over middelenbesteding binnen en buiten de gemeentelijke 
grenzen. Die vergen een doordacht debat en instrument als antwoord maar daarvoor ontbreekt de tijd. 
Praktische vragen over privacy en flexibiliteit in terugbetalingssystemen, zijn lokaal soms evenzeer lasti-
ge obstakels voor overname.  
Ook vragen over budgetverdeling en -verantwoording hangen in het ongewisse. Zo doet de bewering de 
ronde dat het totale budget in het kader van art.22 moet worden verantwoord. Dat lijkt ons tegen eerder 
gemaakte afspraken en onbillijk vermits de Vlaamse overheid zelf slechts 1/3 van het budget aanbrengt. 
Voor de verantwoording van het totale budget moet een gemeente in de meeste gevallen rekening hou-
den met de compilatie van subsidiebronnen en dus van diverse regelgeving, ook dat verhindert een 
globale verantwoording aan één overheid. Zo zullen de OCMW’s de aanwending van de federale midde-
len voor participatie verantwoorden bij de federale minister van Maatschappelijke Integratie.  
 
Dat de antwoorden op vragen die in de loop van de implementatie opduiken, niet zomaar voorhanden 
zijn, begrijpen we volkomen. Het praktisch invoeren van nieuwe regelgeving zorgt vaker voor serieuze 
vragen. Goodwill en engagement, zowel van lokale besturen en hun vertegenwoordigers als van de 
bevoegde administratie, leiden meestal op korte termijn tot instantoplossingen en op lange termijn tot 
structurele oplossingen. In dit dossier ontbreekt de aanzet daartoe momenteel echter en wordt de ver-
antwoordelijkheid daarvoor niet toegewezen. Dit is een verontrustende vaststelling. 
  



U voorzag in het decreet een goede structurele ondersteuning via de vzw Demos als steunpunt. Wij 
moeten echter vaststellen dat Demos als steunpunt in gebreke blijft t.a.v. de lokale netwerken. Demos 
hield op vraag van Locus en het Fonds intussen wel crisisoverleg maar wij vrezen dat de technisch-
juridische expertise bij Demos over lokale besturen ontoereikend is. Bovendien geven zij zelf te kennen 
niet de ambitie te hebben deze know-how op te bouwen. Nochtans is dit noodzakelijk voor een goede 
uitvoering van de ondersteuningsopdracht die ze door de beheersovereenkomst met de Vlaamse over-
heid zijn aangegaan. Uiteraard vinden wij het goed dat Demos binnenkort regionale infomomenten houdt 
voor lokale besturen, maar indien zij ook daar geen antwoorden kunnen geven op cruciale vragen, dan 
blijven de besturen op hun honger zitten. Het spreekt voor zich dat dit remmend werkt.  
 
De slaagkansen om de filosofie van dit decreet om te zetten in goede praktijk voor lokale netwerken 
worden bedreigd bij gebrek aan draagvlak. Het draagvlak zelf wordt ondermijnd bij gebrek aan efficiënte 
praktijkondersteuning. Omdat ook wij de participatie van kansengroepen zeer belangrijk vinden, achten 
wij het onze taak u hiervan op de hoogte te brengen. Wij hopen dat u dit signaal zal gebruiken om deze 
crisissituatie te bezweren en u als bevoegde minister de impuls zal geven voor de noodzakelijke bijstu-
ring om praktijkvragen op te vangen en antwoorden te helpen formuleren.  
 
 
Hoogachtend 
 

    
    
 
Jef Gabriels,       Theo Janssens, 
voorzitter       voorzitter afdeling OCMW’s 
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Ann Demeulemeester, voorzitter Demos 
Fonds Vrijetijdsparticipatie  
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